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Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2005. november 17-
én, a Polgármesteri Hivatal Konferenciatermében (Petőfi u. 1-3.), 9 órai 
kezdettel megtartott közmeghallgatásáról.   
 
Jelen vannak: Bartha György, Bazin Géza, Borkúti László, Cseh László, 
Csordás Mihály, Dimanopulosz Kirill, Fedor Vilmos, Halmai István, Dr. 
Hardonyi András, Dr. Hártó György, Hegedűs Andrea, Horváth Ottóné, 
Hubay György, Juga György, Kádas Mihály, Káli Sándor, Dr. Kovács László, 
Lenártek András, Ludnik Ferenc, Nyakó István, Nyírő Pál, Nyulászy 
Istvánné, Orosz Lajos, Simon Gábor, Dr, Szebeni Péter, Szilágyi Gizella, 
Szűcs Erika, Tokár Balázs, Dr. Tompa Sándor, Dr. Varga László, Dr. Varga 
Zoltán, Wagner Róbert, Zámbó Tiborné. 
 
A közmeghallgatásról távol maradt:  Balázsi Tibor, Dr. Bistei Attila DR., 
Feith Károly, Fodor Zoltán, Horváth Attila, Horváth Sándor, Kobold Tamás,  
Pelczné Dr. Gáll Ildikó, Dr. Répássy Róbert, Szabó Tamás, Dr. Szinay Attila, 
T. Asztalos Ildikó, Tavaszi Zsolt, Üszögh Lajos, Üveges Lajos.  
 
Meghívottak: 
Börzsei Tibor (MVK Rt. igazgatója) 
Dömötör Zoltán (VFV Rt. vezérigazgatója)  
Dr. Halmai Gyula (MIK Rt. igazgatója) 
Korózs András (MIHŐ Kft. igazgatója) 
Marozsák Péter (AVE  Kft.) 
Murai Gábor (Városgazda Kht. igazgatója) 
Dr. Sütő János (Miskolc Városi Rendőrkapitányság) 
Stefán Csaba (Régiópark Miskolc Kft.) 
Szaszkó Zoltán alezredes (Önkormányzati Tűzoltóság képviseletében)  
Vojtilla László ( MIVÍZ Kft. igazgatója) 
Osváth Zoltán      (Szocio-Produkt Kft.) 
 
A Polgármesteri Hivatal részéről jelenlévők:  
Dr. Mészáros Miklós jegyző 
Dr. Mihalecz Péter aljegyző 
A Polgármesteri Hivatal főosztályvezetői 
A Közigazgatási és Jogi főosztály két munkatársa 
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Dr. Mészáros Miklós, mint a közmeghallgatás levezető elnöke: 
Tisztelettel köszönti a közmeghallgatáson megjelent vendégeket, az írott és 
elektronikus sajtó képviselőit, az országgyűlési és helyi képviselőket, 
valamint a Polgármesteri Hivatal osztályvezetőit, az önkormányzat 
közszolgáltató cégeinek vezetőit. 
Külön köszönti az elnöki asztalnál helyet foglaló Káli Sándor polgármester 
urat, Szűcs Erika alpolgármester asszonyt, Fedor Vilmos és Orosz Lajos 
alpolgármester urakat.  
Bejelenti, hogy a Közmeghallgatáson – ami a vonatkozó törvényi előírás 
szerint Közgyűlésnek minősül – a képviselőtestület 48 tagja közül jelen van 
31 fő, így a közmeghallgatás határozatképes, amit megnyit. 
A közmeghallgatást a vonatkozó rendelkezéseknek megfelelően előzetesen 
meghirdették. Pozitívan értékeli, hogy szép számban vannak jelen. 
A közmeghallgatás célja, hogy az általános érdeklődésre számot tartó, a 
város polgáraiban felvetődő közérdekű, tehát nem egyedi hatósági 
problémákat tükröző észrevételeiket, meglátásaikat elmondhassák. 
Kéri, hogy hozzászólásaikat ennek szellemében tegyék meg. 
Először Káli Sándor polgármester úr kíván szólni. 
 
Polgármester: Köszönti a megjelenteket. Miskolc jelenleg egy forrongó 
város képét mutatja, amit pozitívan értékel. A közelmúltban a város arculata 
átalakult. Az önkormányzat küzd gondokkal, de ezzel nincs egyedül az 
ország keleti részében ez konstans állapot. Céljuk továbbra is a lakhatóbb, 
otthonosabb település kialakítása. Kiemeli a Vasgyári piac átadását. 
Megoldatlan azonban a Búza téri piac problémája.  
A budapesti központosítás az érintett cégek esetében nehézkessé teszi az 
ügyintézés menetét. Az ÉMÁSZ-t említi példaként. 
Az oktatás színvonalának biztosítását fontosnak tartja.  
Az iparszerkezet átalakulása munkanélküliséget generált, amin igyekeznek 
úrrá lenni. 
A kulturális főváros pályázaton bátorság volt elindulni, ez önmagában is 
pozitív eredmény. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Írásbanban egy állampolgár adta be a 
közmeghallgatásra észrevételét. 
Továbbá itt a helyszínen öt állampolgár jelezte, hogy szólni kíván. A kiosztott 
felszólalási jegyek alapján fogja szólítani a hozzászólásra jelentkezetteket, 
azzal, hogy maximum 10 perc hozzászólási idő áll mindenki rendelkezésére, 
figyelemmel arra, hogy a közmeghallgatást követően a közgyűlési 
napirendek tárgyalásával kívánja folytatni a Testület munkáját. 
Megértésüket megköszöni. 
A válaszadásra közvetlenül a hozzászólások után kerül majd sor, 
amennyiben az érintett tisztségviselő ill. a Polgármesteri Hivatal illetékes 
főosztályvezetői/osztályvezetői vagy az érintett cég képviselője olyan 
mélységben ismeri a felvetett problémát, hogy itt választ tud adni azokra, 
vagy írásban kapnak majd a hozzászólók választ. 
Elsőnek Kriston Márta, Miskolc, Meggyesalja u. 34. sz. alatti lakost kérdezi, 
hogy jelen van-e és kíván-e szólni. 

 2 



Mivel nincs jele, írásban kap választ. 
Szólítja az 1. sorszámmal rendelkező Oprendek Sándorné, 3533. 
Komlóstető 160.sz, alatti lakost. Megállapítja, nem kíván felszólalni, mert 
közben sikerült megbeszélnie az illetékessel a felvetett problémáját. 
Szólítja a 2. sorszámmal  rendelkező Simon Imre, 3508. Szózat u. 24. sz. 
alatti lakost. 
 
Simon Imre: Az orgazdaság kategóriájába tartozó színesfém-
hulladékgyűjtés ellen szólal fel. A saját udvaráról is mindent elloptak. 
Kérdése, hogyan lehet ezt megakadályozni? Rendelkezni kellene a 
színesfémek illegális gyűjtésének szankcionálásáról. A hivatalos 
átvevőhelyeken műanyag kábelt árusítanak, ami igen környezetszennyező. 
Hejőcsabán állandóan érezni lehet a műanyag szagát.  
A Gárdonyi Művelődési Ház renoválását megköszöni. 
 
Polgármester: A művelődési ház felújításához Nyulászy Istvánné képviselő 
asszony nagymértékben hozzájárult. Egyetért a színesfémgyűjtés illegális 
voltának felszámolásával. Utal arra, hogy az árvízi emlékművet is átvette az 
egyik telephely. Jelenleg az engedélyezést nem korlátozza semmilyen 
jogszabály. Ezt a helyzetet minősíthetetlennek tartja, hiszen az orgazdaság 
feltételeit teremtik meg mesterségesen ezáltal. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Megköszöni a hozzászólást, megadja a szót a 3. 
sorszámmal rendelkező Dr. Gyurkó Péter, Széchenyi 62. sz. alatti lakosnak. 
 
Dr. Gyurkó Péter: A Városháza melletti fóliázott földszintes épület hosszú 
ideje felújításra vár. Átnyújt egy üveg pezsgőt, amit az elkészült épület 
átadásakor javasol felbontani. 
A dísz-kandeláberek kihelyezését javasolja bővíteni a belvárosban. 
A belvárosi kapualjakat rendbe kell tenni és gondoskodni a megfelelő 
kivilágításról. 
A galambok súlyos problémát okoznak városszerte. Speciális 
riasztóberendezés kiépítése szükséges. 
Az épületek homlokzata elöregedett, jó volna ha a városvezetés nagyobb 
figyelmet fordítana a rekonstrukcióra és még többet a kivitelezések 
minőségére. 
A Pattantyús Általános Iskola előtti útszakasz hosszú ideig le volt zárva, ami 
gyakorlatilag zsákutcásította a 40.000 fős városrészt. Jó volna valamilyen 
közlekedéstechnikai megoldást kitalálni.  
A parkosításhoz több zöldfelület kell. 
Miskolc-Tapolcán a Bencés Apátság rendbehozatalát jó volna felpörgetni. 
A kerékpárutakkal kapcsolatban megjegyzi, hogy az utóbbi jó néhány évben 
1m út sem épült. Tapolca-Görömböly között például jó volna az átkötő utat is 
kiépíteni.  
Lillafüreden a Zalka laktanyát olcsó turistaszállóvá át lehet alakítani, ami 
plussz bevételt is jelentene a városnak. 
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Polgármester: Megköszöni a pezsgőt, a tervpályázatot még novemberben 
kiírják. A régészeti feltárás eredménye negatív lett, így a beruházást el 
tudják kezdeni. A fő probléma, hogy a városháza épülete nincs kitalálva, 
toldozott-foldozott az egész. Jelenleg irodabővítésre nincs forrás.  
A galambok okozta problémára nincs elfogadott megoldás. Sok városban 
megtiltották a madáretetést, ami elvileg jó, csak a betartatás nehéz. 
Az átkötő út megépítésére nem sok esély van, bár igaz, hogy régen tervezett 
dolog, de a lakosság rendszerint tiltakozik ez ellen. 
A Zalka laktanya érdekes téma. Évek óta próbálják visszaszerezni. A 
Sporthivatal kötelezővé teszi a funkció fenntartást, annak ellenére, hogy ott 
senki nem sportol semmit. Nyilvánvalóan packázásról van szó.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Szerdán találkozik a kinevezett biztossal és 
átadja részére a fejlesztési terveket, ami 14 km kerékpárút létesítéséről szól. 
A további útszélesítések megközelítőleg 40 millió Ft-ba kerülnének. A 
forrásokra pályázni fognak. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Boda Jánosné, Miskolc, Szózat u. 32. sz. alatti lakost 
kérdezi, hogy jelen van-e és kíván-e szólni. Mivel nincs jelen már, felkéri az 
5. sorszámmal rendelkező Kis Ferenc, Király utca 11. sz. alatti lakost, tegye 
meg hozzászólását. 
 
Kis Ferenc: Az egész városban problémát jelent a kisboltokban árusított 
alkohol, amit rendszerint a boltok közelében fogyasztanak el. A boltok 
környéke kocsmává válik, WC szag terjed a levegőben, nyílt illemhelynek 
használják a környező kerteket, bokrokat.  
A főutca virágosítását pozitívan értékeli. 
Sajnos a guberálok sok bosszúságot okoznak a bérházakban élőknek. 
Széthordják a szemetet, nyitva hagyják a konténereket, viszi a szél a 
hulladékot, iszonyú a helyzet. 
A Szinva parton kialakított parkot felesleges pénzkidobásnak tartja, akár 
csak a Béke mozi rekonstrukcióját. Ott vannak a plázák, kínálat van bőven. 
A Hősök terén található piramis nem oda való, uralja a teret és túl nagy. 
Ráadásul a meztelen szobrok ízléstelen is. 
Miskolcon igen nagy a munkanélküliek aránya. A lakosság ezzel 
párhuzamosan folyamatosan csökken. A multinacionális cégek embertelenül 
bánnak a dolgozókkal, már a kiválasztásuktól kezdődően.  
 
Polgármester: A tisztasággal, a város rendjével egyre többet foglalkoznak. 
Megköszöni a belvárost illető dicsérő szavakat. 
A guberálók valóban komoly gondot jelentenek. Nem a szegényekről van 
szó, szervezett kukázás folyik városszerte. A körbekerített zárt edényzeteket 
egyelőre nem lehet kivitelezni. Van, akinek tetszik a Szinva parti sétány. 
Szükség van olyan helyre, ahol régi magyar filmeket is vetítenek. A Hősök 
terén található szoborról hosszú éveken keresztül vitatkoztak, de végre ki is 
állíthatták. Az a fő probléma a munkanélküliséggel, hogy 
szakmunkáshiánnyal párosul. Egyébként 5000 új munkahely létesült, de 
ezzel párhuzamosan sok meg is szűnt. 
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Dr. Mészáros Miklós: A kisboltokat valóban szigorúan ellenőrizni kell. 
Azonban nem lehet mindenért a boltvezetőt felelősségre vonni. Ha a bolttól 
50 m-re issza meg valaki az alkoholt, azért nem a vezető a hibás. 
Megadja a szót Szocska Árpád, Bokréta 2. sz. alatti lakosnak. 
 
Szocska Árpád: Mint kutyabarát és ebtartó szól hozzá. A Szinva parti 
kutyafuttatóra jár ki nap mint nap. Pozitívan értékelte a kutyapiszok tárolók 
kihelyezését. Sajnos pár nap alatt mindegyiket megrongálták, kilazították, 
majd kezdtek el-eltünedezni. Javasolja, hogy vigyék a tárolókat a bérházak 
közé. Egy láda 60.000 Ft-ba került. 
Kéri, hogy padokat is helyezzenek ki. A bérházsoron, ahol lakik, évtizedek 
óta nincs járda. 
Jó volna kresz-táblákat kihelyezni a József utca környékére forgalomlassítás 
céljából.  
Az iskola, óvoda megközelíthetőbbé tétele érdekében javasolja aszfaltozott 
utak kialakítását. 
A Béke telep szeméthegyei elviselhetetlenek. Miskolc nem csak a főutcából 
áll. 
A nyomatékosság kedvéért le is fényképezte az általa előadott problémákat. 
A képeket átadja polgármester úrnak. (jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
Polgármester: A Tokaj Vendégház körül például átalakították a teret. A 
belvárost muszáj volt fejleszteni, mert pár évvel ezelőtt is még a város 
szégyene volt. Debrecenben például vasárnapi program a belvárosi séta, 
Miskolcon is azzá kellene válnia.  
A járda kiépítésének lehetőségét azonnali hatállyal kivizsgáltatja. 
Az a probléma, hogy a köztáblákat, aknafedeleket is beveszik, úgy, hogy 
meg sem kérdezik, honnan származik. 
A békeszálló ügye kényes téma. A Szondi telep is a figyelem központjában 
áll. Úgy gondolja, azzal mindenki egyetért, hogy rendet kell tenni. Az is egy 
megoldás, ha nem csinálnak semmit. Minősíthetetlen, hogy mindent 
ellopnak, megrongálnak, már lassan az utcára sem szívesen mennek ki az 
emberek. Munkát kell adni a nyomortelepen élőknek. 
A kutyások és nem kutyások között örök ellentét feszül. 
 Szinva parti sétányt a gördeszkások már sajnos ki is nézték pályának. 
Régen azért volt fegyelem és jó nevelés is. Ma már ilyen nincs, ami igen 
szomorú.  
 
Dr. Mészáros Miklós: Dr. Horváth Béla, 3530. Görgey A. u. 12. sz. alatti 
lakos több közérdekű témában is jelezte hozzászólását. Horváth úrnak 
írásban válaszolnak. --- Hozzászólás a jegyzőkönyvhöz mellékelve --- 
 
Dr. Horváth Béla: A zajkommandóval kapcsolatos felvetésére szeretne 
most választ kapni. Hol lehet a zajkommandót megtalálni? Nem sikerült 
elérnie sem a rendőrségen, sem máshol. 
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Polgármester: A beruházásokkal kapcsolatos észrevételeivel egyetért, 
új formát kell kitalálni a kivitelezésekhez, például szerződéses 
jogviszonyt lehetne létrehozni egy céggel.  
 
Dr. Mészáros Miklós: A zajkommandót a rendőrséggel kötött 
egyezség keretében a rendőrkapitányság működteti. 
 
Dr. Horváth Béla: A rendőrség nem fogadja a bejelentéseket, több 
ízben próbálta felhívni őket.  
 
Dr. Mészáros Miklós: Erre is írásban reagálnak. Megadja a szót Nagy 
Sándorné, József u. 29. sz. alatti lakosnak. 
 
Nagy Sándorné: A József utcai vízelvezető árkot évek óta nem tisztíja 
senki. Több ízben előfordult, hogy lakóházakat, pincéket is elöntött a 
víz. Óvoda, sportpálya, vendéglő működik a közelben. Az út egyre 
jobban süllyed. Az átmenő forgalom tilalmát senki sem ellenőrzi, ezért a 
teherautók előszeretettel közlekednek arra.  
A fűzfák annyira benőttek a vezetékekre, hogy az már életveszélyes. 
Mit lehet ezzel tenni? Az ott élők nem vághatják ki a fákat. 
Kérdése, a csendrendeletet hogyan lehet betarttatni?  
 
Polgármester: Kéri, pontosítsa Nagy Sándorné asszony a 
városüzemeltetéses kollegákkal, hol vannak az említett fűzfák. Az 
árkok évtizedek óta elhanyagoltak. Egy másihoz hasonló esőzés 
elmosná Miskolcot is. A közlekedési fegyelem hihetetlen fellazulása 
jellemzi a forgalmat.  A favágással mindig az a baj, hogy ha vágják, 
azért szapulják a városvezetést, ha nem azért. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Jelenleg hatályos magyar jogszabály nem 
rendelkezik a csendről. Szokásjogot alkalmaznak rendszerint. Az üzlet 
tulajdonosa maga rendelkezhet a bolt nyitvatartási idejéről is. 
Ellenőrizni, más, kapcsolódó jogszabályokra hivatkozva szoktak. 
Ferenczi László, Közdomb u. 59. sz. alatti lakosnak adja meg a szót. 
 
Ferenczi László: A belterülethez tartozó zúzalékos utakon igen nagy a 
teherforgalom. Jó volna, ha busz járna az utcán, sok idős él itt.  
A FIDESZ alatt pályáztak útépítésre, de semmi sem történt. 
 
Polgármester: Sajnos erre gyors megoldás nincs, először a gyűjtő 
utakat kell rendbe hozni. A buszforgalom bővítésére nem lát ebben a 
pillanatban reális esélyt. A gépkocsiforgalom ezzel szemben 
folyamatosan nő. 
 
Dr. Mészáros Miklós: Bodnár Józsefné, Szeder u. 12. sz. alatti lakos 
írásban jutatta el véleményét, amelyre válaszolnak  írásban.  
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Zámbó Tiborné: A megkezdett építkezés komoly problémát jelent az 
említett területen. A parkolót megszüntették, nem lehet hol megállni. Az 
út igen keskeny. Az építkezés nem folytatódott, megint a lakosoknak 
lett igazuk, ráadásul rengeteg fát is kivágtak. A fiatalok rendszeresen 
csavarognak ezen a területen, ami kezd balesetveszélyessé válni.  
Jó volna, ha Komlóstetőt nem csak egy oldalról lehetne megközelíteni. 
A zsáktelepülés jelleget meg kell szüntetni. 
 
Polgármester: A zsáktelepülés a közbiztonság jobb minőségét jelenti, 
ezt kutatások támasztják alá. A kivitelező vállalkozónak felszólítást 
küldenek. 
 
Dr. Mészáros Miklós: A közmeghallgatást berekeszti. 

 
 

k.m.f. 
 
 
 

 
     Dr. Mészáros Miklós                                          Káli  Sándor 

 jegyző                                                        polgármester 
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